
Zápis 
z 9. zasedání Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 22.02.2022 od 10:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec 
Králové, zasedací místnost Sál Jana Letzela – sál zastupitelstva. 

 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 
Omluveni: Mgr. Lucie Potůčková 
 Pavel Volk 
  
 

 
Nepřítomni:   dle prezenční listiny 

 
 
Přizváni:  Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 

Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací 

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, DiS., vedoucí oddělení krajských dotací 
Mgr. Iva Skalská, oddělení regionálního rozvoje 
Ing. Radmila Velnerová, vedoucí odboru analýz a podpory řízení 
Mgr. Tomáš Merta, Centrum investic, rozvoje a inovací 
Ing. Zdeňka Rychterová, oddělení regionálního rozvoje 

 
 
Hosté:  Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 

 

 

Program: 
 
1) Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 

schválení ověřovatele zápisu, kontrola plnění usnesení a úkolů.  
2) Datový portál Královéhradeckého kraje. 
3) Poskytnutí dotací na individuální účel – I. změna rozpočtu. 
4) Přehled podaných žádostí do krajských dotačních programů pro rok 2022. 
5) Výstupy predikcí trhu práce. 
6) Různé. 
7) Závěr. 
 
 
 
 
 
 



K bodu 1. 
Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 
schválení ověřovatele zápisu, kontrola plnění usnesení a úkolů. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje Mgr. Jiří Škop. 
 

➢ Sdělení počtu přítomných členů výboru – přítomno 13 členů. 
 
➢ Předložení návrhu programu jednání VRR. 

 
➢ Schválení účasti přizvaných hostů:  

Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 

Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací 

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 

Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, DiS., vedoucí oddělení krajských dotací 

Mgr. Iva Skalská, oddělení regionálního rozvoje 

Ing. Radmila Velnerová, vedoucí odboru analýz a podpory řízení 

Mgr. Tomáš Merta, Centrum investic, rozvoje a inovací 

Ing. Zdeňka Rychterová, oddělení regionálního rozvoje 

 
➢ Schválení ověřovatele zápisu – Bc. Martina Benešová 

 
Předseda výboru avizoval možnou změnu v pořadí bodů programu z důvodu ohlášené 
přítomnosti hejtmana Královéhradeckého kraje pana Mgr. Martina Červíčka k bodu č. 3 
Poskytnutí dotací na individuální účel – I. změna rozpočtu. 
 
USNESENÍ VRR/9/52/2022    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. schvaluje 
1. program 9. jednání Výboru pro regionální rozvoj 
2. přítomnost hostů 
3. ověřovatele zápisu – Bc. Martina Benešová 
 
Hlasování: 
Pro: 13 Proti:  0 Zdržel se:  0  

 

 
K bodu 2. 
Datový portál Královéhradeckého kraje. 
 
Datový portál představila Ing. Radmila Velnerová – vedoucí odboru analýz a podpory řízení a 
Mgr. Tomáš Merta - Centrum investic, rozvoje a inovací. 
 
Odkaz: www.datakhk.cz  
 
Záměrem bylo vytvoření datového portálu, který je centrálním informačním místem pro 
veřejnost a zároveň nabídnout veřejnosti otevřená data kraje na vysoce profesionální úrovni. 
„Všechna volně přístupná data, včetně otevřených dat Královéhradeckého kraje na jednom 
místě“. Tak by se dalo nazvat motto tohoto portálu, jehož základem je datový katalog 
otevřených dat Královéhradeckého kraje. Shromažďují se zde sjednocená data z řady zdrojů 

http://www.datakhk.cz/


do jednoho místa. Jedná se zejména o datové sady otevřených dat, statistická data a data 
kraje, zpřístupněná pro veřejnost.  
 
Co měl vyřešit: 
Zcela nadčasově je zde řešen katalog otevřených dat, který umožňuje jiný pohled běžným 
uživatelům na zpřístupněné datové sady formou mapových výstupů. Tento katalog otevřených 
dat vyřešil sjednocení původních 49 datových sad, které byly rozdílné kvality v různých 
výstupních formátech. Jednotně jsou sladěny všechny názvy atributových sloupců, tím data 
dostaly potenciál možné propojenosti při dalším užití. Každá datová sada má nově vlastní www 
stránku s popisem, tabulkou a metadaty. Zároveň měl vyřešit, aby zpracovaná data pro 
veřejnost byla na jednom místě. Tím se snížila časová náročnost při jejich vyhledávání a 
ulehčila jejich dostupnost. 
 
Co má nabídnout: 
Data KHK nabízí nejen datové sady otevřených dat na vysoké úrovni kvality, v různých 
formátech pro jejich další zpracování, ale i přibližuje toto téma blíže široké veřejnosti v 
uživatelsky přívětivých formátech, zejména formou mapových výstupů a detailních popisů 
mapových bodů.  Zároveň portál jako bonus navíc předává široké veřejnosti další informace 
formou infografik, zajímavých přehledů, statisticky vzájemně provázaných dat, ročních reportů, 
mapových příběhů a datových karet kraje. Portál je současně rozcestníkem všech portálů a 
aplikací kraje. Rychleji se vyhledávají informace, sjednotily se data, je lepší provázanost 
informací pro veřejnost. Zajišťuje transparentnost veřejné správy, lepší provázanost dat pro 
města a obce Královéhradeckého kraje, možnost námětů na projekty ze strany veřejnosti a 
inovace. 
 
Cílová skupina: 
Datový portál Data KHK je určen jak odborné veřejnosti díky katalogu otevřených dat, tak i 
široké veřejnosti celkovou podobou portálu – občanům, studentům, školám a univerzitám, 
médiím, veřejné správě. Zároveň je k užitku pracovníkům Královéhradeckého kraje k 
prezentaci jejich práce, jednotlivých odvětví, také jako informační podpora při setkání se 
zástupci samospráv a organizací - obcí a měst kraje. Je určen taktéž uživatelům otevřených 
dat – vývojářům pro vznik nových aplikací a výstupů, pro pořádání hackathonů. 

(podklad poskytla Ing. Radmila Velnerová) 
 
  

Portál Data KHK získal 1. místo v soutěži EGOVERNEMENT THE BEST 2021 v kategorii 
krajů. Jedná se o prestižní soutěž nejzajímavějších projektů elektronizace veřejné správy 
v ČR.  
Kraj byl přizván do Pracovní skupiny pro otevřená data Rady vlády pro informační společnost 

koordinovanou MV ČR ke sdílení dobré praxe v oblasti otevřených dat. Byl také vyzván ke 

sdílení dobré praxe formou příspěvků na Portálu pro poskytovatele otevřených dat Ministerstva 

vnitra open.data.gov. 

Součástí představení portálu Data KHK byla i komentovaná prezentace. Tato prezentace bude 
zaslána členům výboru společně se zápisem z IX. zasedání.  
 
Diskuse: 
Mgr. Eichler možnost zapojení obcí – existuje nějaká metodická podpora? Ing.Velnerová 
uvedla, že gestorem otevřených dat je Ministerstvo vnitra ČR, které poskytuje v rámci portálu 
pro poskytovatele proškolení v tématice otevřených dat. Královéhradecký kraj může 
zkušenosti sdílet.  
Mgr. Eichler je důležité představit užitečnost otevřených dat širší veřejnosti. Nemělo by být 
podmínkou pro kraj k přidělení dotace, zveřejňování dat obcí v otevřeném formátu?  
Ing. Velnerová uvedla: pokud budou obce otevírat data musí tak činit na základě metodiky 
otevřených formálních norem daných Ministerstvem vnitra ČR. 

https://www.datakhk.cz/
https://www.datakhk.cz/


Ing. Praus se dotázal na doplňování informací do Data portálu KHK (př. museum, památky, 
…). Ing. Velnerová uvedla, že datové sady, které poskytly odbory byly sladěny dle platných 
formálních otevřených norem a byly opatřeny prostorovými souřadnicemi (viz. informace z 
turistického portálu KHK – datový sklad). Datový portál nabízí informace, které obdržel 
v datových sadách. 
Mgr. Balcar, Ph.D. data zveřejňována na Datovém portálu, by mohly poskytovat DSO, které 
by průběžně informace sbíraly. Dále upozornil na to, že je důležité ujasnit si, která data by 
měla být zveřejněna a jaké informace jsou ochotni starostové obcí nabídnout jako otevřená 
data. Mgr. Eichler nabídl, že se bude zabývat zmapováním potřebných informací pro případné 
vytvoření stanoviska výboru.  
 
Výbor se rozhodl na svém nejbližším zasedání k Datového portálu KHK vytvořit usnesení, 
které by podněty výboru přeneslo dál.  
 
USNESENÍ VRRCR/9/53/2022    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. bere na vědomí 
informace k Datovému portálu Královéhradeckého kraje. 
 
Hlasování: 
Pro: 13 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
 
 
K bodu 3. 
Poskytnutí dotací na individuální účel – I. změna rozpočtu. 
 
Úvodní slovo přednesl hejtman Královéhradeckého kraje Mgr. Martin Červíček.  
Hejtman poděkoval za dosavadní práci členům výboru při projednávání všech oblastí 
týkajících se regionálního rozvoje v KHK.  
Následně hejtman seznámil členy výboru s pohledem rady KHK na přidělování dotací na 
individuální účel, s představou čerpání dotací a s rozpočtem KHK v roce 2022. V předchozím 
volebním období KHK vydal kraj za rok 2020 na dotacích cca 370 mil. Kč. Oproti tomu byl na 
rok 2021 nastaven velmi úsporný rozpočet. V rámci rozpočtu byla na rok 2021 nastavena 
dotační podpora ve výši 90 mil. Kč. V důsledku úsporného, zodpovědného čerpání rozpočtu 
2021, mohly být dotační záměry v konečném objemu podpořeny částkou cca 240 mil. Kč. 
V rozpočtu na rok 2022 je opět nastavena dotační podpora ve výši 90 mil. Kč. Již I. změnou 
rozpočtu bude, bez ohledu na aktuálně předložené dotace, dotační kapitola 48 navýšena o 
dalších 40 mil. Kč. Kraj vnímá jako žádoucí podpořit opodstatněné žádosti mající pozitivní vliv 
na rozvoj regionu, především pak žádosti podpořené z více zdrojů.  
Kraj se v rámci rozpočtu také soustředí na investiční akce. V dalších třech letech bude kraj 
investovat do jednotlivých investičních akcí cca 2,5 mld. Kč, o dalších 1,5 mld. Kč se bude 
v rámci rozpočtu KHK diskutovat. 
Následně hejtman stručně představil jednotlivé předložené žádosti o individuální dotace.  
 
Poskytnutí dotací na individuální účel – 1. změna rozpočtu 2022 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

byly předloženy k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

na individuální účel. 

Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti regionálního rozvoje. V případě schválení 

poskytnutí dotací na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje budou finanční 

prostředky na podporu vybraných projektů uvolněny v rámci 1. změny rozpočtu kraje na rok 

2022 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 



číslo 
projektu 

žadatel o 
dotaci 

projekt  účel celkové 
náklady 
projektu 

požadova
ná výše 
dotace 

vyjádření odboru RG 

22RGI01-
0001 

Strategická 
rada regionu 
Broumovsko, 
o.p.s. 

Podpora 
Strategické rady 
regionu 
Broumovsko 

Celoroční činnost 
2021 - osobní 
náklady 
zaměstnanců, 
uhrazení účetních 
služeb, pronájmu 
kanceláře a energií. 

1 108 
500,00 Kč 

230 
000,00 Kč 

Jedná se o podporu hospodářsky a sociálně 
slabého území v rámci Královéhradeckého 
kraje. Činnost SRRB přispívá ke koordinaci 
aktivit a spolupráce jednotlivých aktérů v 
dotčeném území, doporučujeme podpořit. 

Střet zájmů ohlásil k této žádosti Mgr. Jiří Škop. 
D. Kricnarová položila dotaz jakými konkrétními činnostmi se Strategická rada regionu Broumovska zabývá.   
Mgr. Škop přiblížil činnosti, kterými se rada zabývá a proč je podpora rady důležitá. Jedná se o podporu spolupráce více obcí. Probíhá 
koordinovaná činnost např. v rámci témat doprava, energetika, zadržování vody v krajině aj.  
Hlasování: Výbor navrhl hlasovat o podpoření žádosti  
PRO   9     PROTI    0     SDRŽEL SE    3 

22RGI01-
0037 

Dobrovolný 
svazek obcí 
Kladská stezka 

Podpora 
profesionálního 
vedení DSO 
Kladská stezka 

Práce projektového 
manažera v DSO 
Kladská stezka 

480 000,00 
Kč 

350 
000,00 Kč 

DSO může na uvedené aktivity žádat v 
krajem vyhlášeném dotačním programu 
RRD02 – Podpora svazků obcí (výše dotace 
ale max. 80 000 Kč) 
- DSO Kladská stezka byl založen za účelem 
vybudování cyklostezek v trase Jaroměř – 
Česká Skalice – Náchod (cyklotrasa č. 27) 
včetně cyklookruhu Rozkoš a Ratibořice 
- na vlastní realizaci (výstavbu) úseku č. 5 
cyklookruhu Rozkoš získal DSO v roce 2021 
individuální dotaci ve výši 4 mil. Kč, termín 
dokončení do 30. 9. 2022, nyní žádají o 
prodloužení termínu realizace do 31. 12. 
2022 
- žádost je velmi obecná, nejasný účel na 
který žádají – na realizaci úseku č. 5 nebo 
pouze na manažera, který bude 
administrovat? Nebo i na realizaci dalších 
dosud chybějících úseků? Nekoresponduje 
účel projektu s předloženým rozpočtem... 
- jedná se o dobudování jedné z krajem 
definovaných páteřních cyklotras 
Podoba případné podpory žádosti je stále 
v jednání – bude upřesněno na jednání 
výboru. 

Viz komentář u žádosti Svazku obcí Horní Labe. 
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o odložení žádosti    
PRO   12    PROTI    0     SDRŽEL SE    0 

22RGI02-
0002 

Obec Benátky 

Dodatečné 
bezpečnostní 
prvky pro výstavbu 
stezky pro pěší a 
cyklisty Benátky – 
ZŠ Hněvčeves 

Dodatečné 
bezpečnostní prvky 
pro výstavbu stezky 
pro pěší a cyklisty 
Benátky – ZŠ 
Hněvčeves – 
doplnění  
ocelového zábradlí 
včetně betonových 
základových prvků v 
rizikovém úseku a 
doplnění  
vodorovného 
značení na větší 
části stezky 

622 838,00 
Kč 

500 
000,00 Kč 

Nejedná se o úsek na krajem definovaných 
dálkových cyklotrasách, na které lze žádat v 
krajem vyhlašovaném dotačním titulu. 
Nicméně je vhodné obec podpořit v 
dodatečně vyvolané investici, kterou si 
vyžádala Policie ČR a se kterou se původně 
nepočítalo. Navíc obci se podařilo na daný 
záměr získat dotaci ze SFDI a realizace 
přispěje k větší bezpečnosti uživatelů 
cyklostezky. Jedná se o malou obec, kdy je 
tato aktivita finančně nad její možnosti. 

Výbor vyjádřil potřebu závazného stanoviska Policie ČR již při posuzování projektu, nikoli následné požadavky na bezpečnostní prvky při 
kolaudačním řízení. Kraj by měl v této věci ve vlastním zájmu jednat se zástupci Policie ČR. 
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o doporučení žádosti  
PRO    12    PROTI     0    SDRŽEL SE     0 



22RGI02-
0006 

Město 
Nechanice 

Obnovení pomníku 
T.G.Masaryka v 
Nechanicích 

Obnovení pomníku 
T.G. Masaryka v 
Nechanicích – 
vytvoření kvalitního 
odlitku sochy z 
bronzu v nadživotní 
velikosti  

845 000,00 
Kč 

500 
000,00 Kč 

Bylo možné požádat o dotaci z POV do 
účelu 1 Občanská vybavenost, veřejná 
prostranství a infastruktura. Žadatel byl na 
tuto možnost upozorněn a žádost do POV 
předložil. Doporučujeme projednávání 
žádosti odložit do výsledku POV (květen 
2022) 

Okomentovala Ing. Rovenská: obec Nechanice si na stejný projektový záměr zažádala v POV ve výši 422 500 Kč. Proto odbor reg. rozvoje 
doporučil projednání této žádosti odložit. Ing. Jeništa navrhl žádost nepodpořit a uvedl, že by pak mohli žadatelé neúspěšných žádostí z krajských 
dot. programů automaticky žádat formou žádosti o ID.  
Hlasování: Výbor navrhl nepodpořit žádost 
PRO   10     PROTI    0     SDRŽEL SE    2 

22RGI02-
0015 

OBEC HAJNICE Zázemí sportoviště 

Vybudování zázemí 
pro sportoviště 
(sestava kontejnerů, 
která zahrnuje 
šatny, klubovnu, 
sociální zařízení, 
sklad) včetně 
zastřešení s 
přesahem  
vytvářejících 
prostor pro diváky 

9 488 
768,00 Kč 

5 000 
000,00 Kč 

Na předmět žádosti by bylo možné požádat 
do krajského investičního dotačního 
programu v oblasti sportu č. 22SPT10 – 
žadatel – obec však není způsobilý žadatel. 
RG: žadatel předložil totožnou žádost do 
programu POV.  Doporučujeme 
projednávání této žádosti odložit do 
výsledku POV (květen 2022) 

Ing. Praus uvedl, že by bylo vhodné žádost upravit do rozumné míry s ohledem na potřebnou reálnou velikost sportoviště i požadovanou částku. 
Mgr. Balcar Ph.D. doporučil se držet jednotného postoje k žádostem, proto navrhl žádost odložit do doby výsledku POV. Výboj by v žádosti uvítal 
přesnější odůvodnění potřebnosti dotační podpory.  
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o odložení žádosti 
PRO   12     PROTI    0     SDRŽEL SE    0 

22RGI02-
0071 

Městys 
Častolovice 

Infrastruktura pro 
výstavbu obytného 
souboru  
projektu KHK 
„Transformace 
ÚSP Kvasiny“ s  
vybudováním 
bezpečného 
prostupu 

Infrastruktura pro 
výstavbu obytného 
souboru projektu 
KHK „Transformace 
ÚSP Kvasiny“ s  
vybudováním 
bezpečného 
prostupu pro pěší 

12 884 
699,00 Kč 

7 862 
999,80 Kč 

Městys Častolovice – jedná se o žádost na 
občanskou vybavenost, žadatel mohl žádat 
o dotaci do POV, v dotačním programu je 
povolena max. výše dotace 1 200 000 Kč a 
kvůli velkému převisu požadavků na dotace 
bývají požadované dotace v žádostech 
kráceny.  
Žádost o dotaci na stejný účel již byla 
podána v roce 2021 a projednána na 
výboru pro RR v listopadu 2021. Výbor 
doporučil odložit její projednávání, žadatel 
nyní předkládá novou, přepracovanou 
žádost a původní žádost byla ze strany 
žadatele stažena. 

Střet zájmů nahlásil člen výboru Ing. Zdeněk Praus. 
Výbor žádost městyse Častolovice již projednával na VII. zasedání, kde žádost doporučil odložit z důvodu úprav v žádosti. S problematikou je 
výbor seznámen a souhlasí s nutností realizace záměru uvedeného v žádosti ve stávající podobě. Hejtman KHK okomentoval tuto žádost jako 
oprávněnou a z hlediska bezpečnosti občanů a propustnosti městyse jako nezbytnou.   
Ing. Jeništa konstatoval, že koordinace kraje s městysem je v rámci předmětu žádosti žádoucí. Ing. Praus uvedl, že stavba bude v budoucnu  úzce 
souviset s cyklotrasou č. 14. 
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o doporučení žádosti 
PRO   10     PROTI    0    SDRŽEL SE    1 
(pozn.: před hlasování se z jednání výboru omluvila D. Kracíková, MBA. Členů celkem 11) 

22RGI02-
0074 

SH ČMS – 
Krajské 
sdružení 
hasičů 
Královéhradec
kého kraje 

Přestavba kotelny 
na Školící centrum 
pro vedoucí 
mládeže a ochrany 
obyvatel 

Přestavba prostor 
bývalé kotelny v 
Bílých Poličanech na 
Školící centrum pro 
vedoucí mládeže a 
ochrany obyvatel 
Královéhradeckého 
kraje. 

17 732 
213,08 Kč 

1 773 
221,00 Kč 

Jedná se o pokračování aktivit, které byly již 
v minulosti podpořeny ze strany KHK. SH 
ČMS získalo na danou aktivitu dotaci od GŘ 
HZS dotaci téměř 16 mil. Kč a zbývající 
chybějící částku žádá dofinancovat z 
rozpočtu kraje. Vzhledem k širokému 
dopadu aktivity na KHK a charakteru využití 
objektu doporučujeme podpořit. 



Ing. Jeništa uvedl, že by o dotacích hasičů mělo být rozhodováno ze strany kraje jinak. Navrhl rozdělování finančních prostředků přes HZS.  
Ing. Mencl upřesnil, že HZS vydává stanovisko ke stavbám a technice (př. cysterny  - 1 mil Kč. od kraje/1cysterna). Výše zmíněná dotace se týká 
sdružení nikoli jednotky obce. Dne 21.02.2022 bylo předáno stanoviště a krajské sdružení začalo stavět školící středisko pro výchovu vedoucích 
mládeže a ochrany obyvatelstva – zde stát přispívá 90 % a 10 % doplní za sdružení kraj.  
Ing. Praus vyjádřil zájem o zjištění připravenosti regionů v práci dobrovolných a zásahových hasičů. Jestli má GŘ HZS zpracovanou koncepci, ze 
které vyplývají potřeby podpory v území. Ing. Mencl uvedl, že GŘ HZS má vytvořenou koncepci rozvoje požární ochrany dle typu jednotek. Ing. 
Škop upřesnil dotaz – zda existuje přehled plánování rozvoje jednotek (přístavby, dostavby, další rozvoj).  
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o podpoření 
PRO    10    PROTI    0      SDRŽEL SE   0 
(pozn.: před hlasováním se z jednání výboru omluvil Mgr. Mojžíš. Členů celkem 10) 

22RGI02-
0077 

OBEC 
CHOUSTNÍKOV
O HRADIŠTĚ 

Sběrný dvůr a 
technické zázemí 
pro komunální 
techniku 

Zakoupení budovy 
na st.p. č. 38/4 v 
k.ú. Choustníkovo 
Hradiště, která 
bude využita jako 
sběrný dvůr a 
technické zázemí 
pro komunální 
techniku 

3 000 
000,00 Kč 

1 500 
000,00 Kč 

Na pořízení nemovitosti neexistuje v 
současné době žádný krajský dotační 
program, kde by mohla obec podat žádost. 
Projektem je řešeno v obci dosud zcela 
chybějící zázemí pro třídění komunálního 
odpadu a pro komunální techniku. 

Hejtman uvedl, že žádost je potřeba projednat se zástupci obce. Záměr žádosti bude v úzké souvislosti s dostavbou D11 a je tak nutné projednat 
představu obce o rozvoji obce v dalších letech. V blízké době proběhne jednání mezi krajem a obcí. 
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o odložení žádosti 
PRO   10    PROTI    0      SDRŽEL SE   0 

22RGI02-
0104 

Svazek obcí 
Horní Labe 

Cyklomanažeři 
SOHL 

Dotace bude využita 
na částečné pokrytí 
osobních výdajů 
(mzda manažera a 
specialisty  
SOHL). 

414 780,00 
Kč 

350 000,0
0 Kč. 

Pro KHK se jedná o páteřní cyklotrasy 
definované v Nadregionální strategii v 
oblasti cyklo, in-line a bike produktů. Navíc 
tyto úseky vyhodnotil kraj jako stěžejní, 
které je třeba dotáhnout k realizaci.  
Na Labské stezce v úseku Debrné – Les 
Království se naopak jedná o složité území v 
údolí Labe, kde je složitý terén a stavba 
cyklostezky bude i finančně velmi nákladná. 
Dále bude SOHL koordinovat také projekty 
na CT č. 22 v úseku Lánov – Čistá v 
Krkonoších, resp. Trutnov.  
S oběma svazky byly komunikovány veškeré 
úkoly a obsah jejich činnosti. Dále budou 
svazky reportovat a vykazovat veškeré 
vydefinované aktivity Královéhradeckému 
kraji. Zároveň bylo vykomunikováno 
zabránění duplicity individuální dotace s 
dotací poskytnutou na v rámci dotačního 
programu 22RRD02 – Podpora svazků obcí, 
kam oba svazky posílaly žádost.  
 

Žádost Svazku obcí Horní Labe a žádost Dobrovolného svazku obcí Kladská stezka okomentoval radní pro reg. rozvoj Adam Valenta, který výboru 
doporučil rozhodnout zatím o odložení žádostí z důvodu nutnosti doplnění žádostí. Uvedl, že je potřeba uvést např. konkretizaci činností 
cyklokoordinátorů, stanovení cílů činnosti cyklokoordinátorů a časový horizont plnění.  
Žádosti nemohly být podány ve vhodném dotačním programu z důvodu vzniku této iniciativy v území kraje až v průběhu roku. Cílem je podpora 
rozvoje cyklostezek v regionu se zaměřením na páteřní cyklotrasy.  
Hlasování: výbor navrhl hlasovat o odložení žádosti (hlasování proběhlo současně s hlasováním o žádosti Dobrovolného svazku obcí Kladská 
stezka) 
PRO    12    PROTI   0     SDRŽEL SE    0 

 
USNESENÍ VRRCR/9/54/2022    
Výbor pro regionální rozvoj 
 
I. doporučuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotací na individuální účel, na 

které budou uvolněny finanční prostředky v rámci 1. změny rozpočtu Královéhradeckého kraje 

na rok 2022, na tyto projekty: 



22RGI02-0001 Strategická rada regionu Broumovsko, o.p.s.: Podpora Strategické rady 

regionu Broumovsko. 

 

22RGI02-0002 Obec Benátky: Dodatečné bezpečnostní prvky pro výstavbu stezky pro 

pěší a cyklisty Benátky – ZŠ Hněvčeves. 

 

22RGI02-0071 Městys Častolovice: Infrastruktura pro výstavbu obytného souboru  

projektu KHK „Transformace ÚSP Kvasiny“ s vybudováním bezpečného prostupu. 

 

22RGI02-0074 SH ČMS – Krajské sdružení hasičů KHK: Přestavba kotelny na Školící 

centrum pro vedoucí mládeže a ochrany obyvatel. 

 

II. doporučuje 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje neschválit poskytnutí dotací na individuální účel na 

tyto projekty: 

 22RGI02-0006 Město Nechanice: Obnovení pomníku T.G.Masaryka v Nechanicích. 

 

III. doporučuje 

Zastupitelstvu královéhradeckého kraje odložit poskytnutí dotací na individuální účel na tyto 

projekty:  

22RGI02-0037 Dobrovolný svazek obcí Kladská stezka: Podpora profesionálního 

vedení DSO Kladská stezka.  

 

 22RGI02-0015 Obec Hajnice: Zázemí sportoviště. 

22RGI02-0077 Obec Choustníkovo Hradiště: Sběrný dvůr a technické zázemí pro 

komunální techniku. 

22RGI02- 0104 Svazek obcí horní Labe: Cyklomanažeři SOHL. 

 

Hlasování 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
(pozn.: Hlasování nebyly již přítomni Mgr. Mojžíš a D. Kricnarová, MBA. Celkem hlasujících členů 10). 

 
 
 
K bodu 4. 
Přehled podaných žádostí do krajských dotačních programů pro rok 2022. 
(bod 4 byl prezentován po projednání bodu 5) 

 
Informace předal Ing., Bc. Miroslav Mejstřík, DiS. – vedoucí oddělení krajských dotací. 
 
Do dotačních programů v oblasti regionálního rozvoje, které byly zatím schváleny, bylo podáno 
231 žádostí. Požadovaná dotace činí cca 34,5 mil. Kč. Celkové výdaje cca 76 mil. Kč. Pro tyto 
dotační programy je schválená alokace cca 30 mil. Kč.  
V rámci I. změny rozpočtu budou schvalovány další dotační programy v oblasti hasičské 
techniky, sociálního podnikání a obchůdek 2022 (krajský program).  
Do POV bylo podáno 111 žádostí, požadavek cca na 71 mil. Kč. S I. změnou rozpočtu by měla 
alokace činit 31,5 mil. Kč.  
 
 
 



USNESENÍ VRRCR/9/55/2022    
Výbor pro regionální rozvoj 
 
I. bere na vědomí 

přehled podaných žádostí do krajských dotačních programů pro rok 2022. 
 

Hlasování 

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
(pozn.: u projednávání bodu 4. nebyl na jednání přítomen Mgr. Balcar, Ph.D.. Hlasujících členů 9) 

 
 
K bodu 5. 
Výstupy predikcí trhu práce. 
(bod 5 byl předřazen před bod 4) 

 
Informace předala Ing. Zdeňka Rychterová – oddělení regionálního rozvoje. 
 
Na vytvoření predikcí trhu práce se Královéhradecký kraj podílí již pátým rokem, nositelem 
tohoto projektu je MPSV. Projekt funguje od roku 2017 a původně měl být ukončen v roce 
2020. Nyní je projekt prodloužen do konce roku 2022.  
V rámci projektu vznikl model predikcí trhu práce pro národní úroveň a 14 predikcí pro 
jednotlivé kraje ČR. V každém kraji je proškolený senior expert, který za kraj zabezpečuje 
verifikace a komunikaci s Paktem zaměstnanosti a firmami v regionu. Výboru byly představeny 
funkční predikce, které byly nyní vytvořeny.  
Výbor se seznámil se schématem modelovacích aparátů (model LEON), který pracuje 
především s daty Českého statistického úřadu, VŠPS a dalších. Data sledují predikce vývoje 
trhu práce (vývoj daného odvětví či profese), predikují nejvýznamnější odvětví v KHK 
z pohledu zaměstnanosti, nejvýznamnější profese v KHK, nejpočetnější typy vzdělání v KHK 
z pohledu počtu zaměstnaných aj. 
Web aplikace s daty a predikcemi: www.predikcetrhuprace.cz  
Projekt Predikce trhu práce – KOMPAS: jedná se o důležitý nástroj pro kraje (je podporou pro 
kariérové poradce, pomocný nástroj při rozhodování, při posuzování a rozvoji zaměstnanosti 
v kraji, rozložení pracovních sil, vzniku nových oborů středních škol). Klade velký důraz na 
verifikaci predikcí v regionech (Pakt zaměstnanosti, významní zaměstnavatelé nebo jejich 
sdružení v kraji). Tento projekt je ze strany zaměstnavatelů v kraji vítán a podporují 
pokračování projektu. Skrze projekt kraj komunikuje s nejvýznamnějšími zaměstnavateli a 
aktivně oslovuje další zaměstnavatele. Zaměstnavatelé podporují rozšíření PR projektu nejen 
mezi zaměstnavatele, ale především mezi širokou veřejnost.  
Projekt KOMPAS poskytl data do Datového portálu KHK především do sekce zaměstnanost. 
 
Se zápisem z IX. zasedání výboru bude členům výboru zaslána prezentace k výstupům 
predikcí trhu práce.  
 
Mgr. Balcar, Ph.D. uvedl, souvislost s koncepcí KHK. Vyplývá z ní, že KHK patří mezi nejstarší 
kraj dle věku obyvatel a zároveň mezi kraje s nejnižší mzdou. Uvedl, že byl v předchozích 
letech směrován apel na CIRI, aby zmapoval, jak udržet v KHK mladé lidi. Mgr. Balcar, Ph.D. 
uvedl, že by bylo vhodné se tomuto tématu v budoucnu věnovat opět na jednání výboru. 
Ing. Rychterová uvedla, že kraj má nejmenší podíl ekonomicky aktivního obyvatelstva a 
naopak, největší podíl osob 65+. V roce 2020 zaznamenal KHK vyšší počet obyvatel, kteří se 
do kraje přistěhovali oproti počtu osob, které se z kraje odstěhovali. Avšak celkový přírůstek 
vs. úbytek byl i tak záporný. 
 
 
 

http://www.predikcetrhuprace.cz/


USNESENÍ VRRCR/9/56/2022    
Výbor pro regionální rozvoj 
 
I. bere na vědomí 
informace a výstupy projektu Predikce trhu práce KOMPAS. 

 

II. doporučuje 

pokračovat v predikcích trhu práce v Královéhradeckém kraji formou jednoho pracovního místa 

– senior experta predikcí trhu práce na krajském úřadě Královéhradeckého kraje. 

 

Hlasování 

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

(pozn.: v průběhu projednávání bodu 5 (předřazen před bod 4) se z jednání omluvil pan Mgr. Balcar, 

Ph.D.. Celkem hlasujících členů 9) 

 

 

K bodu 6 

Různé 
- Úkol: zjištění připravenosti regionů v práci dobrovolných a zásahových hasičů. 

Zpracovaná koncepce, ze které vyplývají potřeby podpory v území. Přehled 
plánování rozvoje jednotek (přístavby, dostavby, další rozvoj a z něj plynoucí 
požadavky). 

 
- Datový portálu KHK: vytvořit usnesení, které by podněty výboru k Datovému portálu 

přeneslo dál. 
 

- Výjezdní zasedání výboru v období jaro 2022. 
Zasedání se uskuteční 21.06.2021 na hradě Vízmburk. Bližší informace budou 
členům výboru poskytnuty v předstihu. 
 

 
 

K bodu 7 

Závěr 

 

Předseda výboru poděkoval členům výboru za účast na IX. zasedání výboru a vzhledem k 

tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v čase 13:00 jednání ukončil. 

 

X. zasedání výboru pro regionální rozvoj se uskuteční dne 05.04.2022 v zasedací místnosti 

N2 906 sál Jana Letzela (sál Zastupitelstva) od 10:00.  

 

 

 

 

 

Bc. Martina Benešová     Mgr. Jiří Škop 
ověřovatelka zápisu      předsedající 

 

 

 

 

Zápis sepsala: Monika Líkařová 


